
Beantwoording commissievragen D66 cie. Ruimte 20 mei ag.pt. 4 Rvs Principeverzoeken 

zonneweiden 

1. Hoe kijkt u aan tegen de situatie dat het hanteren van twee maatstaven voor 
medewerking bij burgers en bedrijven als rechtsongelijkheid kan worden gezien? 

Antwoord Er is geen sprake van rechtsongelijkheid. Dit zou wel het geval zijn als de gemeente 
burgers en bedrijven zou verplichten om agrarische gronden te benutten, terwijl de 
gemeente zelf nog agrarische gronden heeft en deze niet benut voor de 
duurzaamheidsdoelstellingen. Daarnaast geven wij uitvoering aan het Coalitieakkoord 
2018-2022. Daarin staat dat landbouw- en woningbouwgrond in eigendom van de 
gemeente niet meer beschikbaar gesteld wordt voor het plaatsen van zonnepanelen 
op land.       

2. Veel potentiele daken zijn in eigendom van agrariërs. Wat doet het College concreet 
(al dan niet met o.a. de LTO als pleitbezorger) om het beleggen van (agrarische) 
daken te stimuleren om het gebruik van landbouwgrond door diezelfde agrariërs te 
vermijden? 

Antwoord We voerden hierover gesprekken met de LTO. De uitkomst van dit gesprek is dat ook 
in onze regio er flink geïnvesteerd moet worden in de infrastructuur van het 
energienetwerk. Het huidige netwerk is te licht om nu al op lokaal niveau aan de slag 
te gaan. Deze boodschap hebben we neergelegd bij de provincie. Zij voert namelijk 
op dit moment een energiesysteemstudie uit voor Noord-Holland. De uitkomsten van 
deze studie nemen we mee in de regionale energiestrategie. 

3. Locatie 5 met ligging bij de historische stoomtrein en het gegeven dat 11 ha grond 
dan anders wordt gebruikt is reden om het niet in behandeling te nemen. Regel is ook 
(werking omgevingswet) dat een initiatiefnemer in de gelegenheid wordt gesteld om 
aan draagvlak te werken. Hoe wordt daar in dit geval mee omgegaan? 

Antwoord Zoals ook al in het raadsvoorstel benoemt, menen wij mee te kunnen werken aan vijf 
van de negen ingediende principeverzoeken. Deze initiatieven zien wij als pilot 
vooruitlopend op het verdere uitvoeringsplan van de RES. Wij willen daarom 
meewerken aan principeverzoeken die we op dit moment ruimtelijk aanvaardbaar 
vinden. Principeverzoek nummer 5 vinden wij niet ruimtelijk aanvaardbaar door de 
locatie achter de lintbebouwing in het open landschap, het beslag op het agrarisch 
productielandschap en de historische spoorlijn Hoorn-Medemblik. De historische 
spoorlijn is een ruimtelijke drager die een belangrijke rol speelt bij de openheid en 
de ruimtebeleving van het landschap. Omdat wij dit als pilot zien vooruitlopend op 
de RES, stellen wij de ruimtelijke aanvaardbaarheid centraal. Draagvlak bij de 
omwonenden van een zonneweide is zeker gewenst. Dit komt aan de orde bij de 
principeverzoeken nummer 2, 3, 4, 7 en 8 als u instemt met de verdere uitwerking 
van deze verzoeken.              

4.  De kans bestaat dat als gevolg van de te verwachten opgaven uit de WES en de RES 
de zienswijze bij aanvragen waar u nu niet aan mee wilt werken, straks hard nodig 
zijn om aan de opgave te kunnen voldoen. Is dat een aspect waar u met de 
aanvragers over in gesprek gaat? 

Antwoord Nee, op dit moment is dat nog geen onderwerp van gesprek. 

 


